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از سوی باشگاه فاینورد
دومین پیشنهاد برای بازیکن ایران 

رد شد

جذب  برای  یونانی  باشگاه  پیشنهاد  دومین 
فاینورد  تیم  ایرانی  وینگر  جهانبخش  علیرضا 
در  بازی  را  خود  اولویت  بازیکن  این  شد.  رد 

بوندس لیگا تعیین کرده است.
یونان  پاناتینایکوس  باشگاه  مهر،  گزارش  به 
خط  تقویت  و  زمستانی  انتقالات  و  نقل  برای 
حمله خود به دنبال جذب نفرات جدیدی است. 
علیرضا جهانبخش وینگر تیم ملی ایران و باشگاه 
فاینورد هلند مدتهاست که در رادار پاناتینایکوس 
قرار دارد اما مذاکرات برای جذب این بازیکن فعلاً 

بی نتیجه مانده است.
قرضی  جذب  خواهان  ابتدا  پاناتینایکوس 
جهانبخش تا پایان فصل با گزینه خرید دائمی 
در نقل و انتقالات تابستانی بود که این پیشنهاد 
و  هلند  رسانه های  اعلام  اساس  بر  شد.  رد 
یونان، پیشنهاد دوم پاناتینایکوس برای جذب 
جهانبخش بار دیگر با مخالفت باشگاه فاینورد 

مواجه شده است.
قطعی  فروش  با  دارند  قصد  هلندی ها 
جهانبخش، سود مالی قابل توجهی به دست 
بیاورند و در صورت ماندن این بازیکن، برنامه های 

خود را تغییر نخواهند داد.
در عین حال چندی پیش وب سایت T هلند 
خبر داد که جهانبخش نیم نگاهی به بوندس لیگا 
دارد و اولویت او در صورت جدایی از فاینورد، 

یک باشگاه آلمانی خواهد بود.

مهدی تاج خبر داد
استقلال و پرسپولیس توانایی 

راه اندازی کمک داور ویدئویی را 
دارند

جلسه رئیس فدراسیون فوتبال با مدیران عامل 
باشگاه های لیگ برتر جهت اجرای فاز نخست 

تجهیز ورزشگاه ها به سیستم VAR برگزار شد.
به گزارش مهر، مهدی تاج رئیس فدراسیون، 
منصور قنبرزاده نایب رئیس دوم و رئیس کمیته 
فدراسیون  دبیر  ممبینی  هدایت  مسایقات، 
سرپرست  فر  کشوری  محمدرضا  فوتبال، 
سازمان لیگ، صفی الله فغانپور مدیر حقوقی 
فدراسیون فوبال سهیل مهدی مدیر مسابقات 
سازمان لیگ و حجت اله بهمنی مدیر روابط 
امیر  لیگ،  سازمان  فرهنگی  امور  و  عمومی 
فدراسیون  عمومی  روابط  مدیر  علوی  مهدی 
فوتبال با مدیران عامل باشگاه های لیگ برتری 
تجهیز  اجرایی  اول  فاز  خصوص  در  نشستی 
ورزشگاه های برای سیستم VAR در مرکز ملی 

فوتبال ایران برگزار کردند.
مهدی تاج رئیس فدراسیون فوتبال در ابتدای 
نشست در خصوص ضرورت راه اندازی کمک 
برخی  گفت:  و  کرد  صحبت  ویدئویی  داور 
دوستان در این مدت گفته اند ۳ سال است که 
روی پرونده VAR کار می کنیم که این خودش 
این  زودتر  هرچه  باید  است.  منفی  ای  نکته 

تکنولوژی وارد فوتبال ایران شود.
وی افزود: شرکت مورد نظر در خصوص راه 
اندازی این سیستم در فوتبال ایران انتخاب شده 

است.
رئیس فدراسیون فوتبال تاکید کرد: هزینه راه 
اندازی کمک داور ویدئویی زیاد نیست و خود 
باشگاه ها باید با این شرکت قرارداد امضا کنند 
و خودشون راه اندازی آن را به عهده بگیرند. در 
ابتدا قرار است باشگاه ها ی استقلال، پرسپولیس، 
سپاهان، مس کرمان، گل گهرسیرجان، ذوب 
که  تبریز  تراکتور  آبادان،  نفت  اصفهان،  آهن 
اندازی این تکنولوژی را در فاز اول  توانایی راه 

دارند، اقدام کنند.
در ادامه جلسه مدیران عامل باشگاه ها نظرات 
خود را در خصوص راه اندازی بهتر وسریع تر 

کمک داور ویدئو یی گفتند.

تایید کمیته المپیک نیست!
کوتاهی وزارت ورزش برای سه 

فدراسیون جدید
با  در حالی  ایران  »نوپا« ورزش  فدراسیون های 
طی کردن مراحل اداری و مالی آغاز به کار کرده اند 
که وزارت ورزش در رابطه با تاسیس و آغاز به کار 
نرفته  پیش  اساسنامه  و  قانون  طبق  آنها  قانونی 

است.
به گزارش مهر، با وجود بسیاری از واکنش های 
آمادگی  انجمن  منفک شدن  که  و صریحی  تند 
و  همگانی  های  ورزش  فدراسیون  از  جسمانی 
تغییر ساختار آن به فدراسیون به همراه داشت، 
شکل گیری فدراسیون های »نو« در ورزش ایران 
و  دریایی  های  »ورزش  فدراسیون  دو  تشکیل  با 

ساحلی« و »بادبانی« ادامه پیدا کرد.
این  برای  سرپرست  تعیین  با  ورزش  وزارت 
این  ساختار  در  شان  حیات  آغاز  ها  فدراسیون 
آنها  به  اینگونه  را اعلام کرد و در واقع  وزارتخانه 
مجوز لازم برای شروع به کار داد. سرپرست های 
رئیس  توسط  ابلاغی  به حکم  استناد  با  منصوب 
دستگاه ورزش خیلی زود برای دست به کار شدند 
تا با طی کردن هر چه زودتر مراحل اداری و مالی، 
برنامه ها و فعالیت های خود و فدراسیون شان را 
روی ریل بیندازند و زودتر به عنوان یک فدراسیون 
فعال در کنار دیگر فدراسیون هایی که پیشینه ای 
عریض و طویل در ورزش دارند، قرار بگیرند. این 
در حالی است که وزارت ورزش به عنوان موسس 
این فدراسیون های جدید روال لازم برای تاسیس و 
شکل گیری آنها را به طور کامل بر اساس اساسنامه 
و قانون پیش نبرده است و همین مسئله می تواند 
برچسب غیرقانونی به این فدراسیون ها و فعالیت 

های شان بزند.
نادیده گرفته شدن ماده یک اساسنامه

تمام  مورد  در  عمل  ملاک  است  مسلم  آنچه 
فدراسیون های فعال در ورزش کشور »اساسنامه 
فدراسیون های ورزشی« است که مصوبه هیات 
تمام  به  ورزش  وزارت  توسط  و  دارد  را  وزیران 
فدراسیون ها هم ابلاغ شده است. ماده اول این 
و  دارد  اشاره  ها  فدراسیون  تعریف  به  اساسنامه 
بندی  آنها؛  شدن«  شناخته  رسمیت  »به  شرایط 
که در تشکیل فدراسیون های آمادگی جسمانی، 
به طور  بادبانی  و  و ساحلی  دریایی  های  ورزش 
اساسنامه  اول  ماده  کامل دیده نشده است. در 
»فدراسیون  است:  آمده  ورزشی  های  فدراسیون 
ایران،  اسلامی  جمهوری  آماتوری  ورزشی  های 
نهاد عمومی غیر دولتی و دارای شخصیت حقوقی 
مستقل و استقلال مالی و اداری با مدت فعالیت 
نامحدود است و به عنوان بالاترین مرجع ذی صلاح 
عهده دار رشته / رشته های ورزشی تحت پوشش 
در کشور می باشد و از سوی وزارت ورزش وجوانان 
و »کمیته ملی المپیک« به رسمیت شناخته شده 
است تا بر مبنای قوانین و مقررات مربط با رعایت 
موزاین اسلامی فعالیت نماید. تاسیس فدراسیون 
های جدید با تصمیم وزارت ورزش بوده است و 
حکم متصدیان فعلی آنها هم توسط وزیر صادر 
به رسمیت  راستای  در  که  اقداماتی  است،  شده 
شناخته شدن این فدراسیون ها توسط وزارت ورزش 
انجام شده است، مسئله ای که در رابطه با کمیته 
ملی المپیک نادیده گرفته شده و هنوز هم اقدامی 
در جهت آن صورت نگرفته است.به نظر می رسد 
روند طبیعی اینگونه باشد که وزارت ورزش تاسیس 
فدراسیون های جدید را به صورت رسمی به کمیته 
ملی المپیک اطلاع رسانی کند تا این کمیته از طریق 
روند اداری و قانونی در جریان قرار گرفته و اینگونه 
رسمیت  به  را  تاسیس  تازه  های  های  فدراسیون 
بشناسد اما خبرنگار مهر کسب اطلاع کرده تا به 
آمادگی  فدراسیون  تشکیل  از  چهارماه  که  امروز 
از تشکیل فدراسیون ورزش  جسمانی و یک ماه 
می  بادبانی  فدراسیون  و  ساحلی  و  دریایی  های 
گذرد مسئولان کمیته ملی المپیک هیچ گونه اعلام 
نظری در رابطه با این فدراسیون ها نداشته اند چرا 

که اصلا مکاتبه ای با این محوریت نداشته اند.
خلایی که باید پرُ شود

تشکیل فدراسیون های جدید اقدامی انحصاری 
وزارت ورزش در دولت سیزدهم است که با وجود 
بسیاری انتقادات و ابهامات نسبت به شکل گیری و 
شرح فعالیت و ماموریت آنها، مبادرت به انجامش 
داشته و حتی اینگونه به نظر می رسد که جداسازی 
برخی رشته ها از فدراسیون متبوع شان و ادامه 
حیات آنها به عنوان فدراسیون جداگانه ادامه دار 
باشد. با این اوصاف بهتر است این جداسازی و 
گسترده تر کردن فهرست فدراسیون های ورزشی از 
هر حیث اصولی و مطابق با قانون باشد تا حداقل 
از این حیث نقدی به آنها و درستی فعالیت و حیات 
شان وارد نشود نه اینکه با نادیده گرفتن نقش و 
جایگاه کمیته ملی المپیک در به رسمیت شناخته 

شدن آنها، خدشه وارد کند.
وزارت  از  بعد  المپیک  ملی  کمیته  به هر حال 
ورزش دومین نهاد تصمیم گیر در ورزش به حساب 
می اید آنهم با مجمعی گسترده که بیش از ۴۰ 
فدراسیون عضو آن هستند. این فدراسیون ها شامل 

فدراسیون های المپیکی و اسیایی هستند.

به گزارش ورزش سه، جام جهانی 2۰22 قطر نشان 
داد حتی با وجود VAR هم اشتباهات داوری به پایان 
نرسیده و ممکن است در بعضی از بازی های بزرگ، 

با تصمیمات داور سرنوشت مسابقات دگرگون شود.
حالا رافال روستکوفسکی، داور پیشین یوفا و فیفا که 
از سال های 1997 تا 2۰17 داور بین المللی بود معتقد 
داور  هفته  هر  باید  مارسینیاک  چون  داوری  است 
مهم ترین بازی های فوتبال دنیا باشد و پیاده کردن 

چنین ایده ای کار چندان سختی هم نیست.
داوران  نام گروه جدید  پروفی،  یوفا  یا  الیت  فیفا 
برجسته جهان است که نامزد شماره یک حضور در 
آن شیمون مارسینیاک خواهد بود. ایجاد چنین رده 
نخبه ای از داوران حرفه ای باید پاسخی به نیازهای 
مختلف  کشورهای  مطرح  های  لیگ  و  یوفا  فیفا، 
باشد. یک داور عضو در این گروه می تواند هر هفته 
بازی های کلیدی را قضاوت کند، به عنوان مثال در 
سری آ ایتالیا، لالیگا اسپانیا یا لیگ برتر انگلیس، یا 
داغ ترین بازی ها در لیگ های ترکیه، یونان یا پرتغال.

رافال روستکوفسکی در این خصوص می گوید: این 
پروژه سریعتر از آنچه انتظار می رود متولد خواهد 
شد و جام جهانی قطر سرآغازی برای آن بود. من در 
مورد برنامه های فعلی برای ایجاد یک گروه حرفه ای 
از داوران بین المللی از فردی که در محافل نزدیک به 
مقامات فیفا و یوفا حضور دارد، مطلع شدم. وقتی 
من شروع به بررسی این موضوع کردم، دو نفر دیگر 
که در ساختارهای داوری در سطح بین المللی فعال 
بودند، مستقل از یکدیگر آن را تأیید کردند. با این 
حال، هر یک از آنها نسخه کمی متفاوت از برخی 
جزئیات ارائه کردند و اشاره کردند که این پروژه در 
مورد  در  صحبت  برای  هنوز  که  است  ای  مرحله 

جزئیات یا حتی در مورد کلیات آن زود است.
او ادامه می دهد: ایده این است که از بهترین داوران 
اروپا یا جهان به بهترین نحو ممکن به نفع فوتبال 
استفاده شود. هنگامی که ایجاد گروهی به نام فیفا 
تبدیل شود و فیفا  به واقعیت  یوفا پروفی  یا  الیت 
یا یوفا شیمون مارسینیاک را که اکنون داور شماره 
یک در هر دو سازمان است به خدمت بگیرند، داور 
لهستانی می تواند مسابقات را در لیگ های مختلف 
این  است  بدیهی  که  البته  کند.  قضاوت  اروپایی 
قضاوت ها در کشورهایی صورت خواهد گرفت که به 

عضویت این طرح دربیایند.
بنابراین شیمون مارسینیاک می تواند به عنوان مثال، 
بازی یوونتوس تورین و میلان در سری آ را در یک 
هفته، بازی رئال مادرید و بارسلونا در لالیگا را یک 
یا دو هفته بعد داوری کند و در پایان ماه می تواند 
بازی بین پاری سن ژرمن و المپیک مارسی را سوت 
بزند. البته این یک نظریه است، اما بسیار نزدیک به 
چیزی که به زودی ممکن است به واقعیت تبدیل 
شود. البته، مارسینیاک مجبور نیست هر ماه چنین 
مسابقات برتر را فقط در قوی ترین لیگ ها قضاوت 
کند. در لیگ های یونان، ترکیه، بلغارستان، رومانی 
 Ekstraklasa یا پرتغال و در بسیاری دیگر از جمله
لهستان به داوران کاملاً بی طرف با تجربه بین المللی 
از  مسابقاتی  مثال،  برای  است.  نیاز  نیز  گسترده 
استانبول مانند بشیکتاش، فنرباغچه یا گالاتاسرای، 
یا پاناتینایکوس آتن در برابر المپیاکوس پیرئوس، یا 
در لیسبون بنفیکا در برابر اسپورتینگ یا پورتو، یا به 

عنوان مثال، لژیا وارشوا در برابر لخ پوزنان - اینها نیز 
اغلب بسیار مهم هستند. کلید موفقیت پروژه فیفا 
الیت یا یوفا پروفی هماهنگی بین مقامات فدراسیون 
های ملی، لیگ های حرفه ای فردی و همچنین فیفا 

و یوفا خواهد بود.
روستکوفسکی بعد از توضیح در مورد اینکه این ایده 
در زمان بلاتر هم روی میز بود اما به دلایل بسیاری 
در آن زمان فرصت اجرایی شدنش پیش نیامد، گریزی 
هم به داورانی زد که در حال حاضر چنین شرایطی 
را دارند و با ملیتی دیگر، در یک کشور دیگر سوت 
می زنند: در سال های اخیر، وضعیت به شدت تغییر 
کرده است و انتقال داوران به یک واقعیت تبدیل شده 
است. میلوراد مازیچ صربستانی پس از جام جهانی 
2۰18 در سوپرلیگ چین قرارداد داوری امضا کرد. او 
داوری در صربستان و اروپا را متوقف کرد و این به 

معنای پایان دوران بین المللی او بود.
داور شاخص انگلیسی سوژه دیگری برای این داور 
بازنشسته لهستانی است: مارک کلاتنبرگ انگلیسی، 
که پیش از این فینال لیگ قهرمانان و یورو 2۰16 را 
داوری کرده بود، شانسی تقریباً قطعی برای تجربه 
اولین جام جهانی خود در سال 2۰18 داشت. او در 
عین حال شانس واقعی برای تبدیل شدن به اولین 
داور تاریخ را داشت که علاوه بر فینال لیگ قهرمانان 
و یورو، در فینال جام جهانی نیز حضور پیدا می کند. 
اما چند ماه قبل از آن یک پیشنهاد وسوسه انگیز 
از عربستان سعودی دریافت کرد. کلاتنبورگ قصد 
داشت داوری در لیگ عربستان را با داوری در لیگ 
برتر انگلیس ترکیب کند اما مقامات داوری اتحادیه 
فوتبال انگلیس )FA( با این موضوع موافقت نکردند. 

آنها کلاتنبورگ را مجبور کردند انتخاب کند که در 
کدام لیگ داوری را ترجیح می دهد. او عربستان را 
از حکم  را  او  فوتبال  اتحادیه  بنابراین  کرد،  انتخاب 
جهانی 2۰18  جام  به  او  و  کرد  محروم  فیفا  داوری 
پرواز نکرد. پس از یک سال، کلاتنبورگ به چین نقل 
مکان کرد و در آنجا سه   برابر عربستان سعودی در 

سوپرلیگ داوری کرد.
اما علیرضا فغانی، داور بین المللی فوتبال کشورمان، 
یک نمونه موفق برای این طرح به شمار می رود: تا 
اینجای کار تنها داوری که انتقالش به لیگ یک کشور 
دیگر لطمه ای به ادامه فعالیت بین المللی و حضورش 
در جام جهانی وارد نکرد، علیرضا فغانی ایرانی است. 
او از سال 2۰19 در لیگ A استرالیا داوری می کند، 
اما همچنان روابط بسیار خوبی با فدراسیون فوتبال 
ایران دارد که همچنان هر ساله او را در لیست داوران 
بین المللی به فیفا معرفی می کند. به همین دلیل 
فغانی می تواند از جمله در مسابقات قهرمانی جهان 
در قطر شرکت کند. با این حال، فغانی در حال حاضر 
یک استثنا از رویه جهانی است. امروزه نیز روال این 
است که هر قاضی بین المللی به طور منظم در کشور 
خود قضاوت می کند. علاوه بر این، از چند تا ده بار 
در سال، او به مسابقات توسط کنفدراسیون قاره ای 

اعزام می شود.
روستکوفسکی این طور ادامه می دهد: اولین داور 
معروفی که به لیگ کشوری دیگر رفت، پیرلوئیجی 
و  جهانی 2۰۰2  جام  فینال  داور  ایتالیایی،  کولینای 
رئیس کنونی کمیته داوران فیفا بود. زمانی که او در 
اوج کار خود بود، با اوپل قرارداد تبلیغاتی امضا کرد. با 
این حال، مقامات فدراسیون فوتبال ایتالیا شاهد تضاد 

منافع بودند، زیرا اوپل همچنین اسپانسر آث میلان 
بود. با این حال، هر تصمیم داوری توسط کولینا، حتی 
تصمیماتی که در مسابقات بدون شرکت میلان گرفته 
می شد، می توانست جنجال ها و نظرات نامناسب و 
تصمیم  می دهد  نشان  که  برانگیزد  را  ناخوشایندی 
داور مربوط به قرارداد تبلیغاتی و علاقه احتمالی اوپل 
است. کولینا داوری در سری آ را متوقف کرد. سپس 
پیشنهاد انتقال به لیگ برتر انگلیس ظاهر شد، اما 
زمانی که مشخص شد قرارداد با اوپل در آنجا نیز 
تضاد منافع ایجاد می کند، قاضی مشهور ایتالیایی 

تصمیم گرفت به حرفه خود پایان دهد.
مارسینیاک  از  تمجید  با  دیگر  بار  ادامه  در  او 
می گوید: شیمون مارسینیاک اکنون در همان سطح 
دوران حرفه ای کولینا است. هر دوی آنها همدیگر 
را به خوبی می شناسند، یکدیگر را دوست دارند و 
به شدت با هم همکاری می کنند، بنابراین شیمون 
دقت  با  را  احتمالی  تبلیغاتی  قراردادهای  احتمالاً 
خاصی در نظر خواهد گرفت. در این میان این سوال 
مطرح می شود که آیا داور لهستانی برای عقد قرارداد 
با یکی از لیگ های مطرح، اکستراکلاسا لهستان را   
ترک می کند یا پروژه »فیفا الیت« یا »یوفا پروفی« 
زودتر اجرا می شود. در هر صورت، یک چیز مسلم 

است: برای قدردانی از مارسینیاک باید عجله کنید!
با این حساب با اجرایی شدن طرح فیفا الیت یا یوفا 
پروفی، اگر کشورهای مطرح فوتبال اروپا هم به آن 
بپیوندند، داوران شاخصی چون مارسینیاک، مارتین 
الویر، علیرضا فغانی، متئو لاهوز و سایر داوران فیفا 
این شانس را دارند تا بازی های بزرگ لیگ های معتبر 

اروپایی را هم قضاوت کنند.

رئیس فدراسیون والیبال از ادامه فعالیتش در این فدراسیون با 
وجود اعلام بازنشستگی از سوی وزارت ورزش و جوانان خبر داد و 

گفت: تا پایان دوره چهار ساله ام در فدراسیون می مانم.
به گزارش مهر، محمدرضا داورزنی که عنوان شده بود از روز اول 
دی ماه به دلیل بازنشستگی نمی تواند به فعالیتش در فدراسیون 
والیبال ادامه دهد در این مورد گفت: با برگزاری انتخابات فدراسیون 
در سه سال قبل، دوره حضور بنده در فدراسیون والیبال چهار ساله 
شد. از طرفی در سازمان امور استخدامی و اداری کشور کمیسیونی 
داریم که افراد از یک سنی به بعد بازنشسته محسوب می شوند. البته 
آن کمیسیون بیشتر در مورد ماموریت کارکنان دولت در بخش های 

دیگر است. اینکه نگاه دوستان این است که فدراسون های ورزشی 
خارج از حوزه وزارت ورزش و جوانان هستند یا نه هم خود جای 

سوال دارد.
رئیس فدراسیون والیبال ادامه داد: به هر حال در آن مقطع که 
در دوره دوم انتخاب شدم قرار بود با دستور رییس جمهور وقت تا 
پایان دوره چهار ساله در خدمت وزارت ورزش باشم، اما می طلبید 
که این کمیسیون هر ساله این ماموریت را تمدید کند. یک سال را 
تمدید کردند اما دو سال را تمدید نکرده بودند که در مقطع اخیر با 

پیگیری هایی که انجام شده بود، این اتفاق افتاد.
داورزنی با اشاره به اینکه اراده وزارت ورزش به ویژه وزیر این بود 
که تا پایان دوره چهار ساله در خدمت فدراسیون والیبال باشم، 
گفت: همزمان اتفاقات دیگری افتاد و اساسنامه والیبال را مبتنی بر 
تیپ اساسنامه داخل کشور تنظیم و برای فدراسیون جهانی والیبال 
فرستادیم. فدراسیون جهانی هم بعد از اصلاحاتی که در رفت و 
برگشت های مختلف انجام داد، این نگاه را داشت که فدراسیون های 
ملی نهادهای مستقل مالی هستند و باید استقلال داشته باشند، 
به طور کلی نقش دولت باید از بین برود، مجمع عمومی بالاترین 
مرجع برای تصمیمات این فدراسیون ها باشد و چارت المپیک هم 
رعایت شود. بر همین اساس در مهر ماه گذشته و قبل از اتفاقات 

اخیر این بحث ها دنبال شد.
رئیس فدراسیون والیبال با اعلام اینکه کارمند وزارت ورزش هستم 
و تقریبا ۴2 سال در خدمت ورزش بوده ام، به مخالفت کمیسیون 
امور اداری و استخدامی با ادامه ماموریتش در ورزش اشاره و ادامه 
داد: دوستان آذر ماه اعلام کردند که کمیسیون مربوطه موافقت 
نکرده است اما با پیگیری هایی که وزیر و معاونان وزاتخانه انجام 
دادند این مساله تقریبا به جایی رسید که این امکان فراهم شد که تا 

پایان دوره چهار ساله یعنی آبان ماه سال آینده در خدمت والیبال 
باشم و دیگر هم نیازی به برگزاری مجمع نیست.

وی در پاسخ به این سوال که اگر امکان ادامه فعالیت شما در 
بیان  بود،  جدی  تعلیق  بحث  نمی شد  فراهم  والیبال  فدراسیون 
کرد: طبق اساسنامه مصوب فدراسیون جهانی چند کشور از جمله 
هندوستان، مالدیو و فیلیپین به همین دلایل مدتی تعلیق شدند. 
دوست نداریم چنین اتفاقی بیفتد. سه دهه است که زحمت کشیده 
شده تا والیبال به اینجا برسد. والیبال ما در دنیا و در فدراسیون 
جهانی جایگاهی پیدا کرده است و اصلا برای کشور ما خوب نیست 

که وارد چنین بحث هایی شود که چرا دولت دخالت کرده است.
محمدرضا داورزنی تاکید کرد: خوشبختانه در این زمینه با وزارت 
ورزش تعامل خوبی داشتیم. دوستان هم کمک کردند که طبق 
اساسنامه پیش برویم، حتی بر اساس اساسنامه ای که قبلا در کشور 
تصویب شده بود، تصمیمات باید توسط مجمع عمومی گرفته شود 
و هر تصمیمی در مورد عزل و نصب و انتخاب رئیس فدراسیون 

باید در مجمع انجام شود. این یکی از بهترین شیوه های کار است.
داورزنی در پایان مورد اقدامات خود برای کسب کرسی ریاست 
کنفدراسیون والیبال آسیا گفت: عضو هیات رئیسه فدراسیون جهانی 
و آسیا هستم. در نتیجه ی تداوم حضور و پیگیری هایی که اتفاق 
افتاده است تعداد زیادی از دوستان ما در کمیته های فدراسیون 
جهانی و آسیا حضور دارند. در گذشته هم این بحث مطرح بود اما 
در دور بعد قطعا برای AVC کاندیدا می شوم و تلاش می کنیم تا 
قدرت AVC را از شرق به غرب آسیا و ایران بیاوریم. رایزنی شرایط 
خاص خود را دارد و امیدوارم امکانی فراهم شود که ایران هم چند 
سالی در این حوزه حضور داشته باشد و بتوانیم در جهت توسعه و 

رشد والیبال کشور و آسیا گام هایی را برداریم.

با اجرایی شدن ایده فیفا  الیت

علیرضافغانیداورالکلاسیکومیشود!
داور بازنشسته یوفا ایده ای جذاب برای پایان مشکلات داوری در بازی های بزرگ ارائه کرده است.

محمدرضاداورزنیدرفدراسیونوالیبالماندنیشدبا وجود اعلام بازنشستگی

روستکوفسکی، 
داور پیشین 

یوفا و فیفا 
معتقد است 
داوری چون 
مارسینیاک 

باید هر هفته 
داور مهم ترین 

بازی های 
فوتبال دنیا 

باشد و پیاده 
کردن چنین 

ایده ای کار 
چندان سختی 

هم نیست

یورگن لوکادیا روزهای بعد از جدایی از پرسپولیس را در حالی سپری می کند 
که این باشگاه با یک لایحه حقوقی قصد شکایت از این بازیکن در فیفا را دارد.

به گزارش ورزش سه، حدود یک هفته از خروج یورگن لوکادیا از ایران می گذرد 
و پرسپولیس روزهای بدون مهاجم هلندی را سپری می کند. لوکادیا بعد از 
جستجوی طولانی مدت پرسپولیس در بازار نقل و انتقالاتی، به عنوان یک ستاره 
و با قراردادی یک ساله راهی ایران شد و درخشش خود را خیلی زود آغاز کرد اما 

ماه عسل پرسپولیس با فوق ستاره خود سریعتر از تصور همه، به پایان رسید.
یورگن لوکادیا که شش گل در لیگ برتر ایران به ثمر رساند، پس از نقش 
آفرینی در 9 بازی اردوی سرخپوشان را به عنوان برترین گلزن فصل ترک و با 
ارسال نامه رسمی به باشگاه پرسپولیس، از اعضای این تیم خداحافظی کرد و از 
فسخ رسمی قراردادش خبر داد. این در حالی است که پرسپولیس، بلافاصله 

اعلام کرد که قصد شکایت از این بازیکن در دادگاه فیفا را دارد.
 پرسپولیس از دادگاه فیفا چه می خواهد؟

نکته نخست اینکه باشگاه پرسپولیس هنوز شکایت رسمی خود در کمیته حل 
اختلاف فیفا را ثبت نکرده است اما تیم حقوقی سرخپوشان در حال گردآوری 
مستندات برای ثبت شکایت در این دادگاه است. باشگاه پرسپولیس معتقد 
است لوکادیا اجازه فسخ یک طرفه قراردادش را نداشته و عملی غیرقانونی انجام 

داده است.

البته برای بسیاری این سوال پیش آمده که اگر لوکادیا، اجازه فسخ قرارداد 
نداشته، چگونه این عمل را انجام داده که البته این سوال پاسخ روشنی هم دارد. 
هر بازیکن می تواند با درخواست فسخ، قرارداد خود را یکجانبه به پایان برساند 
اما در عین حال باید حقانیت خود را در صورت شکایت طرف مقابل نشان دهد.

حالا با شکایت پرسپولیس از لوکادیا، طرفین وارد دعوی حقوقی می شوند و از یک 
سو باشگاه ایرانی باید ثابت کند لوکادیا حق فسخ قرارداد نداشته و از سوی دیگر، 
مهاجم هلندی باید حقانیت خود را ثابت کند. در چنین شرایطی اگر پرسپولیس 
بتواند نظر قاضی دادگاه را به مستندات خود جلب کند و در این پرونده پیروز 
شود، لوکادیا چهار تا شش ماه محروم خواهد شد و حکم جریمه نیز برای او صادر 
می شود. اما باتوجه به اینکه لوکادیا بلافاصله راهی تیمی نشده، بعید است اما برای 
مشتری بعدی او مشکلی ایجاد شود چرا که به نظر هیچ اغواگری رخ نداده است.

 لوکادیا محکوم می شود؟ پرسپولیس شکست می خورد؟
در نگاه اول و باتوجه به پرونده های قبلی، پیروزی طرف مقابل باشگاه های 
ایرانی، حتمی به نظر می رسد اما از سوی دیگر باشگاه پرسپولیس خود را محق 
می داند که در این پرونده پیروز شود. پرسپولیس معتقد است با پرداخت 5۳۰ 
هزار یورو به یورگن لوکادیا، تمام حق و حقوق او را به این بازیکن داده و لوکادیا 

هیچ طلبی از باشگاه ندارد، بنابراین اجازه جدایی هم نداشته است.
اگرچه صورت استدلال پرسپولیس و فرض و نتیجه سرخپوشان بی ایراد به 

نظر می رسد اما یورگن لوکادیا نیز ادله قابل توجهی را در چنته دارد. اگرچه او 
و وکلایش هنوز اظهارنظر رسمی نداشته اند اما به نظر می رسد آنها قصد دارند 
روی تبصره های موجود در قراردادهای ورزشی استدلال خود را بنا و ادعا کنند 
که یورگن لوکادیا می توانسته بدون موافقت باشگاه پرسپولیس از ایران خارج و 

قراردادش را یک طرفه فسخ کند.
اگر تیم وکلای یورگن لوکادیا این ادعا را ثابت کنند، پرسپولیس به هیچ وجه 
امکان پیروزی در این پرونده را نخواهد داشت و برای نتیجه دادگاه باید منتظر 
ثبت شکایت پرسپولیس و سپس برگزاری جلسات کمیته حل اختلاف فیفا ماند.

 تکرار پرونده استوکس برای لوکادیا؟
این اولین باری نیست که یک مهاجم خارجی اردوی پرسپولیس را ترک می کند. 
پیش از این آنتونی استوکس در دی ماه 1۳98 و پس از دیدار مقابل الشارجه در 
امارات ماند و به ایران بازنگشت و پس از اعلام اینکه پرواز به ایران وجود ندارد، 
تصمیم خود برای فسخ قرارداد را عملی کرد. نکته جالب اینکه استوکس همچنین 
از پرسپولیس شکایت کرد و توانست در مجموع چیزی حدود ۳۰۰ هزار دلار از 

باشگاه پرسپولیس بگیرد و سرخپوشان را نقره داغ کند.
اگرچه پرونده استوکس با لوکادیا شباهت هایی دارد اما باشگاه پرسپولیس 
مدعی است هیچ قصوری در این پرونده انجام نداده و همچنین لوکادیا امکان 
استفاده از بندهای غیرورزشی قرارداد خود را هم نداشت و می توانست بدون 

مشکل در ایران اقامت خود را ادامه دهد.
از قرارداد یورگن لوکادیا حدود ۴۰۰ هزار یورو باقی مانده که قرار بود قرمزها تا 
پایان فصل آن را پرداخت کند. اگر پرسپولیس پرونده را به سود خود خاتمه دهد، 

فیفا غرامتی را باتوجه به رقم قرارداد به باشگاه پرسپولیس خواهد داد.

پرونده جدید پرسپولیس در فیفا
یورگنلوکادیابهآنتونیاستوکسپیوست!


